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В статье рассмотрены научные подходы к содержанию понятия «конституционного правосознания» как инстру-
мента обеспечения конституционно-правовой защиты единства, стабильности и безопасности российского обще-
ства и государства перед лицом внешних угроз. Отражены конституционные положения о свободе слова, позиции 
ученых, мнения судей, акты Конституционного Суда Российской Федерации и Пленумов Верховного Суда Российской 
Федерации по практике применения норм о запрещении терроризма, экстремизма, дезинформации. Рассмотрены 
проблемы соотношения конституционного правосознания и конституционной ответственности. 
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The article discusses scientifi c approaches to the content of the concept of «constitutional sense of justice» as a tool 
for ensuring the constitutional and legal protection of the unity, stability and security of Russian society and states in the face 
of external threats. Constitutional provisions on freedom of speech, the position of scientists, the opinions of judges, acts of 
the Constitutional Court of the Russian Federation and the Plenums of the Supreme Court of the Russian Federation on the 
practice of the application of the norms prohibiting terrorism, extremism and disinformation are refl ected. The problems of 
correlation of constitutional justice and constitutional responsibility are considered.
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